



2 أمشير 1724

الأحد الأول من أمشير

## جاءوا إلي كفرناحوم يطلبون يسوع

❖ هل نحن مثل هذه الجموع قال لهم الرب "الحق الحق أقول لكم أنتم تطلبونني ليس لأنكم رأيتم آيات بل لأنكم أكلتم من الخبز فشبعتم" (يو 6 : 26). هل من الخطأ أن نطلب طلبات أرضية؟ بالطبع لا - ففي صلوات الكنيسة لنا طلبات أرضية كثيرة: نصلي من أجل المرضى والمسافرين والمحتاجين والحزاني، نصلي من أجل الجميع وكثير من هذه الصلوات طلبات أرضية. لكن الخطأ أن اكتفي بهذه الطلبات الأرضية وأن تكون كل طلباتي أرضية وزمنية فقط.

❖ هل نحن نطلب يسوع؟ وماذا نطلب منه؟ إن وجودنا هنا الآن داخل الكنيسة جنبنا لكي نطلب شيء منه. لماذا أنا هنا الآن؟ هل لأطلب عطايه المادية فقط؟ إما عطايه المادية والروحية، إما أطلبه هو نفسه. إن الله يريدنا أن نطلب "ادعني في يوم الضيق" (مز 50 : 15) - فهو أب يريد راحة وسعادة أولاده. لكن ماذا نطلب منه؟ جيد أن نطلب من الله ثمر الروح: نطلب منه المحبة أن يعطينا أن نحبه ونحب بعضنا بعضاً. نطلب منه أن يعطينا فرح وسلام وطول أناة ولطف صلاح إيمان وداعة وتعفف (غلا 5 : 22).

❖ ممكن نطلب الله لكي يعطينا توبة، توبة عن خطية مسيطرة علينا ونجاهد في التخلص منها فنطلب معونته. نطلب منه أن يعطينا غفراناً لخطايانا وآثامنا، نطلب منه أن يعين ضعفنا ويقويننا في أيام غربتنا. نطلب منه الحياة الأبدية، أن يذكرنا وهو في ملكوته. كلها طلبات يستجيب لها الرب لأنها حسب مشيئة قلبه.

❖ نطلب الله لتتعرف عليه شخصياً وتكون لنا معه علاقة شخصية، يكون لنا معه لقاء شخصي. فأتنا هنا اليوم في الكنيسة لألتقي به وأخذ جسده وأشرب دمه لأثبت فيه. أطلب من الله أن أدوقه "أذوقوا وانظروا ما أطيب الرب" (مز 34 : 8). أطلب منه أن أنمو في النعمة وفي معرفته وتكون لي علاقة قوية معه أتبادل منها مشاعر الحب معه "نحن نحبه لأنه هو أحبنا أولاً" (1 يو 4 : 19).

❖ أيها الأحياء أطلبوا يسوع لشخصه لا لعطايه. أطلبوا لتعرفوه فهذا هو الطريق الذي يؤدي إلي نمونا الروحي ونصل إلي هدفنا ألا وهو ملكوت السموات. هذا هو الطريق للتقدم في الحياة الروحية حتي نصل "إلى قياس قامة ملء المسيح" (أف 4 : 13).

## They got into boats and came to Capernaum, seeking Jesus

❖ Are we like those multitudes to whom the Lord said "Most assuredly, I say to you, you seek Me, not because you saw the signs, but because you ate of the loaves and were filled." (John 6 : 26). Is it wrong to ask terrestrial (earthly) requests? Of course not, in the church's prayers we have many earthly requests, we pray for the sick, for the traveler, for those who are in need, for those who are in grief, we pray for everybody and many of these prayers are asking for earthly matters; but to ask just for these is the wrong thing.

❖ Do we seek Jesus? And what do we ask from Him? Our presence here in the Church right now is for a reason, why am I here now? Is it just to ask for material gifts? Or for both material and spiritual ones? Or seeking His person? God wants us to ask "Call upon Me in the day of trouble" (Psalm 50: 15). He is a Father who wants rest and happiness for His children. But what shall we ask from Him? It is good to ask from God the fruit of the Spirit: to ask for love to Him and to each other, to ask that He gives us "joy, peace, longsuffering, kindness, goodness, faithfulness, gentleness, self-control" (Galatians 5 : 22).

❖ We can ask God to give us repentance of a sin that controls us and to fight in order to be freed of it by His help. We can ask also that He forgives our sins and transgressions, that He helps our weakness and strengthens us during our pilgrimage. We can ask for eternal life. We can ask that He remembers us in His kingdom. These all are requests that God will answer because they are according to His will.

❖ We can seek to know God and to have a personal relationship with Him, to have a personal meeting with Him. I am here today in the Church to meet Him and partake of His body and blood to abide in Him. We can ask to taste Him "taste and see that the LORD is good" (Psalm 34: 8). We can ask to grow in grace and in knowing Him, to have a strong relation ship with Him "We love him, because he first loved us" (1 John 4 : 19).

❖ My beloved, seek Jesus for His person not for His gifts. Seek Him to know Him, He is the way which leads to our spiritual growth to reach the kingdom of Heaven. This is the way to progress in spiritual life till we all come "unto the measure of the stature of the fullness of Christ" (Ephesians 4 : 13).

### Condolences

The church shares the families of the departed their feelings:

1. The departed Ivon Soliman Mikhail, she is the mother of Fikri, Gamal, Laurice and Amal Bichara.
2. The departed Samir Atalla, he is the father of Hatem Atalla and uncle of Manal Shehata wife of Sameh Besada and Samer Atalla.

We ask that their souls be reposed in the bosom of the saints.

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca) email: [mark@saintmarkmontreal.ca](mailto:mark@saintmarkmontreal.ca)

for visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [fr\\_pishoy@hotmail.com](mailto:fr_pishoy@hotmail.com)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@copticmail.com](mailto:frmikhail@copticmail.com)

### Service Schedule

### مواعيد الخدمة

+ Confessions	<b>Tue</b>	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	<b>Wed</b>	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	<b>Thu</b>	7-8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	<b>Thu</b>	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	<b>Fri</b>	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	<b>Fri</b>	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Holy Liturgy of the Feast of presenting the Lord Christ to the temple	<b>Sat</b>	8 - 10	AM	+ قداس عيد دخول السيد المسيح الهيكل
+ Sons of Light club	<b>Sat</b>	2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels club	<b>Sat</b>	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	<b>Sat</b>	7½ - 11	PM	+ عشية درس كتاب- تسبحة
+ Holy Liturgy	<b>Sun</b>	8½- 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	<b>Sun</b>	12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	<b>Sun</b>	1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Hymns Meeting	<b>Sun</b>	1½ - 2	PM	+ درس ألحان
+ Servants Meeting	<b>Sun</b>	2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

1. يوافق اليوم تذكار نياحة القديس العظيم الأنبا بولا أول السواح..
2. يوافق السبت المقبل عيد دخول السيد المسيح إلي الهيكل ويقام القداس من ٨ - ١٠ صباحاً.
3. دراسة الكتاب المقدس عشية السبت المقبل من سفر الخروج.
4. يقام معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، كما يقام معسكر لأطفال نفس المرحلة في الأسبوع الأول من مارس (أجازة نصف العام). للإستعلام وتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43)، آخر موعد للتسجيل 24 فبراير.
5. يعرض فيلم "حدث في تلك الليلة.." لقداسة البابا شنودة الثالث، وذلك يوم الجمعة 29 فبراير الساعة 7 مساءً بقاعة مدرسة George Vanier والتذاكر متاحة لدي مرقت صليب.

### معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها حاتم عطا الله وزوجته ميرابل ميخائيل بمعمودية الإبنة المباركة كاترينا بارك الله في نموها ونشأتها

### مشاركة

تشارك الكنيسة عائلات كل من:

1. المرحومة إيفون سليمان ميخائيل، وهي والدة كل من فكري وجمال ولوريس وآمال بشارة،
2. المرحوم سمير عطا الله، وهو والد حاتم عطا الله، وخال منال شحاته حرم سامح بسادة، وعم سامر عطا الله، وترجو للمتقلين نياحاً في أحضان القديسين.

## CHURCH NEWS

1. Today is the commemoration of the departure of the great saint Anba Paul, the first hermit.
2. Next Saturday will be the feast of presenting the Lord Christ to the temple and the Holy Liturgy will be from 8:00 - 10:00 a.m.
3. Next Saturday's Bible Study will be from the book of Exodus.
4. A summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old) will be organized as well as a camp during the first week of March (semaine de relâche). For information and reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43). Last date for registrations 24 February.
5. A film for H.H. Pope Shenouda III "It happened that night" will be shown on Friday, 29 February, at 7.00 p.m. at "George Vanier" hall. Tickets are available with Mervat Salib.

### Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Hatem Atalla and his wife Mirabelle Mikhail for the baptism of the blessed daughter Katrina. May God bless her upbringing and growth.